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رئیس جمهور با اشاره به گذشت زمان طولانی از 
وضع قوانین مربوط به مناطق آزاد و محدودیت هایی 
که برخی از این قوانین برای فعالیت این مناطق 
ایجاد کرده اســت، بازنگری در قوانین موجود را 
ضروری دانست و گفت: با توجه به رفع نگرانی های 
گذشته و تمرکز توجه به تولید و صادرات در مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی لازم است تدوین لایحه ای 
جامع ناظر بــه همه موانع موجود در این مناطق و 
مشتمل بر راهکارهای رفع این مشکلات در اولویت 

کاری مسئولان مربوط باشد.
سید ابراهیم رئیسی صبح دیروز در نشست مدیران مناطق آزاد 
و ویژه کشور به صورت ویدئوکنفرانسی از طرح های مختلف 
تولیدی، صنعتی، کشاورزی و گردشگری در مناطق آزاد ارس، 

انزلی، اروند، ماکو و چابهار بــه ارزش ۱۴ هزار میلیارد تومان 
بهره برداری کرد. رئیســی با اشاره به گذشت زمان طولانی از 
وضع قوانین مربوط به مناطق آزاد و محدودیت هایی که برخی 
از این قوانین برای فعالیت مناطق آزاد ایجاد کرده است، بازنگری 
در قوانین موجود را ضروری دانســت و افزود: حال که رویکرد 
مناطق آزاد به رفع نگرانی های گذشــته از برخی آسیب های 
مربوط به فعالیت مناطق آزاد از جمله قاچــاق کالا و واردات 
بی رویه و توجه به تولید و صادرات متمرکز شــده، لازم است 
تدوین لایحه ای جامع ناظر به همه موانع موجود در این مناطق 
و مشتمل بر راهکارهای رفع این مشکلات در اولویت کاری 
مسئولان مربوط باشــد.رئیس جمهور در ادامه افزایش تولید 
و صادرات را از جملــه مأموریت های مهم مناطق آزاد و ویژه 
برشــمرد و افزود: لازمه تولید، جذب سرمایه و سرمایه گذاری 

است، اما با اینکه میزان ســرمایه گذاری جذب شده طی ۲.۵ 
سال گذشته قابل تقدیر است، فرایند جذب سرمایه های داخلی 
و خارجی همچنان طولانی و دارای پیچیدگی هایی است که 
موجب دلسردی و نا امیدی سرمایه گذار و فرار سرمایه می شود.

به گزارش ایسنا، رئیسی با بیان اینکه فلسفه و اساس تشکیل 
مناطق آزاد و ویژه رفع پیچیدگی  و قوانین و مقررات دســت و 
پاگیر بوده است، بر لزوم اصلاح فرآیند طولانی و پیچیده جذب 
سرمایه گذاری در مناطق آزاد و ویژه و تجدیدنظر در روال فعلی 

تاکید کرد.
»ضرورت فعال  شدن مناطق آزاد به تصویب رسیده«، »بررسی 
راهکارهــای تأمین مالی مناطــق آزاد و ویژه با کمک بانک 
مرکزی، صندوق توسعه ملی و وزارت امور اقتصادی و دارایی«، 
»توجه ویژه به جذب سرمایه ایرانیان خارج از کشور با تضمین 

امنیت سرمایه گذاری و ســود سرمایه«، »فعال کردن اقتصاد 
گردشــگری در کنار تولید در مناطق آزاد و ویژه« و»ضرورت 
بررســی و رفع مشکلات پیش آمده ناشی از درهم آمیختگی 
مسائل برخی مناطق آزاد و ویژه با مسائل شهری« از دیگر نکات 

مهم مطرح شده از سوی رئیس جمهور در این جلسه بود.
رئیس جمهور همچنین به اهمیت راهبردی بندر چابهار در 
فعالیت های اقتصادی و تجاری کشور اشاره کرد و گفت: موضوع 

فعال ســازی و توسعه بندر چابهار که همواره به عنوان یکی از 
موضوعات محوری در توافقات تجاری با دیگر کشورها مطرح 

بوده با جدیت در دستور کار باشد.
پیش از سخنان رئیس جمهور مدیران عامل مناطق آزاد انزلی، 
چابهار، بانه و مریوان و مدیران عامل مناطق ویژه سلفچگان و 
پارسیان به بیان نقطه  نظرات خود و همچنین طرح مسائل و 

مشکلات پیش روی مناطق آزاد و ویژه پرداختند.

رئیسی در نشست مدیران مناطق آزاد و ویژه کشور مطرح کرد

ضرورت تدوین لایحه ای جامع برای رفع 
موانع موجود در مناطق آزاد و ویژه

 وضعیت اقتصادی بخشی از خانوارها 
نگران کننده است

رئیس کمیســیون اصــل نود مجلس گفــت: وضعیت اقتصادی قشــر 
قابل ملاحظه ای از جامعه نگران کننده شده است لذا باید برای رونق کسب و 

کارها در کشور طی روزهای پایانی سال شاهد ثبات در نرخ ارز باشیم.
نصرالله پژمان فر با انتقاد از عدم ثبات قیمت دلار که افزایش قیمت دیگر کالاها را به دنبال 
دارد، گفت: به یقین یکی از وظایف اصلی دولت ها کنترل تورم و تامین مناسب معیشت مردم 
اســت تا جایی که سفره مردم خالی نماند اما اکنون وضعیت اقتصادی قشر قابل ملاحظه ای 
از جامعه نگران کننده شده است.نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس ادامه داد: عدم تغذیه 
مناسب بیماری های متعدد و در ادامه هزینه درمان را برای خانواده ها به دنبال دارد، این در حالی 
است که سرپرست خانواده توان تامین معیشت خانواده خود را ندارد، بنابراین دولت باید تامین 
سفره و معیشت مردم را در اولویت خود قرار دهد.وی افزود: افرادی هم درآمد ثابت ندارند و صرفا 
با شغل های کم درآمد امرار معاش می کنند تا جایی که سختی زندگی آن ها مشخص است و 
پرداخت های سازمان بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی )ره( به افراد تحت پوشش خود، به هیچ 
عنوان نمی تواند معیشت زندگی را تامین کند.پژمان فر در گفت وگو با خانه ملت تاکید کرد: دولت 
باید قیمت ها را در آستانه ماه مبارک رمضان و عید نوروز مخصوصا قیمت کالاهای اساسی و 
حتی دیگر کالاها را ثابت نگه دارد و برای خانواده های کم توان بسته های معیشتی در نظر بگیرد.
رئیس کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی مطرح کرد: ایجاد ثبات در بازار ارز یکی از 
مسیرهای کنترل تمامی بازارها است لذا باید برای رونق کسب و کارها در کشور طی روزهای 

پایانی سال شاهد ثبات در نرخ ارز باشیم.

 پایین بودن تعرفه های پزشکی 
دست بردن در جیب مردم است

معاون درمان وزارت بهداشت گفت: پایین بودن تعرفه های پزشکی به معنای 
دست بردن در جیب مردم است؛ چراکه با پایین بودن نرخ تعرفه ها، بیمه ها حق 

بیمه را پرداخت نمی کنند.
 ســعید کریمی در پاسخ به سوالی درباره تصویب رشد ۴۶ درصدی تعرفه های پزشکی ۱۴۰۳ در 
شورای عالی بیمه سلامت و برخی اظهارنظرها در این باره گفت: کسانی که نگاه مغرضانه دارند باید 
بدانند که پایین بودن تعرفه های پزشکی به معنای دست بردن در جیب مردم است؛ چراکه هنگامی که 
نرخ تعرفه های پزشکی پایین باشد، بیمه ها، حق بیمه را پرداخت نمی کنند.معاون درمان وزارت بهداشت 
با بیان اینکه تنها یک سوم تعرفه های پزشکی به عنوان دستمزد محسوب می شود، خاطرنشان کرد: 
مبلغی که به عنوان دستمزد در نظر گرفته می شود شامل دستمزد پزشکان و پرستاران است. همچنین 
دوم سوم باقیمانده برای سایر موارد یعنی هزینه هتلینگ، ملزومات و تجهیزات و ... است.کریمی ادامه 
داد: طی سال های گذشته، تعرفه های پزشکی پایین بوده این درحالیست که مسائلی مانند هتلینگ، 
قیمت غذا، ملزومات و تجهیزات پزشکی با افزایش نرخ تورم، افزایش می یابد. تعرفه های پزشکی در 
سال های گذشته به نحوی بوده که در حال حاضر قیمت ویزیت یک پزشک متخصص در بخش 
دولتی ۳۷ هزار تومان است.  به گزارش تجارت نیوز،وی درباره افزایش ۴۶ درصدی نرخ تعرفه های 
پزشکی گفت: افزایش ۴۶ درصدی تعرفه های پزشکی در واقع جبران گذشته است. ۱۵ درصد افزایش 
تعرفه ها از ســال گذشته باقیمانده است.  معاون درمان وزارت بهداشت با اشاره به مقایسه افزایش 
تعرفه های پزشکی با دستمزد کارگران و حقوق کارمندان گفت: برخی تعرفه های پزشکی را با حقوق 
کارگران و دستمزد کارمندان مقایسه می کنند که یک کار اشتباه محسوب می شود. من بازهم تاکید 

می کنم فقط یک سوم تعرفه های پزشکی، دستمزد پزشکان است.

دولت با تعطیلی روز شنبه مخالفت کرد؟
بهادری جهرمی درباره تعطیلی های آخر هفته گفت: در لایحه دولت پنجشنبه و 

جمعه تعیین شده بود.
بر اساس مصوبه کمیسیون اجتماعی مجلس، لایحه افزایش تعطیلات پایان هفته به دو روز که 
از جانب دولت به مجلس تقدیم شده بود، تصویب شد. در لایحه اولیه، نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی موافقت خود را با تعطیلی روز شنبه اعلام کردند. اما این تعطیلی با مخالفت دولت رئیسی روبرو 
شد.به گزارش خبرآنلاین، اخیرا نیز مجلس توپ تعیین روز تعطیلات را به زمین دولت انداخته است 
و در این رابطه عباس گودرزی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفته: »تعیین روز تعطیل و اینکه 
پنجشنبه باشد یا شنبه، در اختیار و برعهده دولت است و ما در مجلس تنها تعطیلی دو روز را تصویب 
کردیم.«در این راستا، علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در نشست خبری دیروز خود در پاسخ به 
پرسشی درباره نظر دولت برای تعطیلی آخر هفته ها، گفت: این لایحه را دولت سال گذشته به مجلس 
داد که تعطیلات آخر هفته را به دو روز افزایش دهد. منتظریم تا جمع بندی مجلس انجام شود که هر 

آنچه قانون گذار تعیین کند، ملاک عمل است، اما در لایحه دولت پنجشنبه و جمعه تعیین شده بود.

 بی توجهی نسبت به حمایت از صنعت دارو 
افزایش بحران های این حوزه را در پی دارد

عضو کمیسیون بهداشت مجلس با بیان اینکه ۵۵ تا ۶۰ درصد مواد اولیه 
دارویی وارداتی است ضرورت تدوین برنامه حمایتی از صنعت دارو توسط 
مجلــس و دولت را بیش از پیش دانســت تا در آینده دچار مشــکلات و 

بحران های جدی نشویم.
سیدجلیل میرمحمدی میبدی در مورد اظهارات سید امیر رضویان مدیرعامل شرکت داروسازی 
دکتر عبیدی در دیدار فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان با رهبر معظم انقلاب، گفت: بخش قابل 
توجهی از اظهارات ایشان واقعیت دارد و ضرورت تدوین برنامه حمایتی از صنعت دارو توسط 
مجلس و دولت بیش از پیش احساس می شود تا در آینده نزدیک دچار مشکلات جدی نشویم 
در این رابطه وضعیت دارو نسبت به قبل از انقلاب  وضعیت بسیار خوبی است و پیشرفت خوبی 
داشتیم به گونه ای که تولید بخش اعظم داروهای مورد نیاز کشور در داخل انجام می شود البته 

این به منزله تولید صفر تا صد دارو در کشور نیست.
ارز با کیفیت به حوزه دارو اختصاص نمی یابد

وی با یادآوری اینکه ۳۵ تا ۴۰ درصد مواد اولیه دارویی در داخل تولید می شــود و در مورد 
مابقی آن به خارج از کشور وابسته هستیم و مواد اولیه در داخل کشور به داروی نهایی تبدیل می 
شود، ادامه داد: هر چند تامین ماده اولیه و موثره نیاز به اختصاص ارز دارد اما متاسفانه چند سال 
گذشته ارز با کیفیت به موقع و در زمان مناسب اختصاص نیافت اگر چه در پایان سال ارز مورد 
تعهد دولت پرداخت شده اما متاسفانه به دلیل اینکه هیچ وقت ارز به موقع پرداخت نشده و کیفی 
هم نبوده به طور مداوم با مشکل کمبود دارو، مواد اولیه دارو و شیرخشک و تجهیزات مصرفی 
پزشکی مواجه بوده ایم.نماینده مردم تفت و میبد در مجلس یازدهم با بیان اینکه تعیین قیمت 
تکلیفی و دستوری باعث شده انگیزه سرمایه گذاری در بخش دارو به شدت کاهش یابد، گفت: 
در صنایعی مانند فولاد، کاشی، شیشه و صنایع این چنینی قیمت گذاری بر عهده تولید کننده و 
انجمن تولیدکنندگان بوده و به راحتی می توانند قیمت ها را بر اساس قیمت روز ارز و قیمت تمام 
شده افزایش دهند اما در مورد دارو این گونه نیست و سرمایه گذاری در این صنعت به دلیل پاره 

ای از مشکلات مانند قیمت تکلیفی مدنظر قرار نمی گیرد.
نیاز مبرم به بروزسانی شرکت های داروسازی داریم

نماینده مردم تفت و میبد در مجلس یازدهم با تاکید بر اینکه نیاز مبرم به بروزسانی شرکت های 
داروسازی داریم، تصریح کرد: انگیزه ای برای توسعه و تاسیس صنایع داروسازی وجود ندارد و 
با توجه به این موضوع ضرورت دارد دولت نقش بسیار جدی و پررنگی را در حمایت از صنعت 
داروســازی ایفا کند و چنانچه حمایت از این صنعت مورد توجه قرار نگیرد در سال های آتی 
مشکلات و بحران ها دوچندان خواهد شد.میرمحمدی یادآور شد: در این رابطه ضروری است 
دولت تسهیلات مناسب با نرخ بهره پایین را به شرکت ها و صنایع داروسازی برای ایجاد انگیزه 
در آنها به منظور حضور پررنگ در عرصه دارو اختصاص دهد.عضو کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس در گفت و گو با خانه ملت،  افزود: قرار بود بر اســاس طرح دارویاری که دغدغه آزاد 
سازی قیمت ارز را به دنبال داشت مابه اتفاوت ارز به بیمه ها پرداخت و بخشی از آن هم برای 
نوسازی صنایع داروسازی هزینه شود اما متاسفانه این مهم محقق نشد؛ مجلس در برنامه هفتم 
توسعه دولت را مکلف به  تدوین برنامه نوسازی و بازسازی صنایع دارو، فرآورده های سلامت، 
تجهیزات و ملزومات پزشکی و واکسن کرد و امیدواریم اجرا و عملیاتی کردن این مهم مورد 

توجه جدی قرار گیرد.

فرسودگی ۳۰۰۰ دستگاه آمبولانس کشور
رئیس سازمان اورژانس کشور با بیان این که ۳۰۰۰ دستگاه آمبولانس کشور عمر 
بالای ۱۵ سال دارند و فرسوده هستند، از توزیع ۶۲۵ دستگاه آمبولانس جدید تا 

اواسط سال آینده خبر داد.
جعفر میعادفر دیروز در نشست خبری در وزارت بهداشت در پاسخ به سؤالی مبنی بر میزان کمبود 
آمبولانس ها و برنامه سازمان اورژانس برای رفع کمبودها اظهار کرد: حدود ۵۵۰۰ دستگاه آمبولانس 
داریم اما ۳۰۰۰ دستگاه عمر بالای ۱۵ سال دارند که فرسوده هستند و در حال تلاش برای جایگزینی 
آن ها هستیم. الان برای خرید ۵۰۰ دستگاه آمبولانس جدید قرارداد بسته ایم و تا اواسط سال آینده 
۶۲۵ دســتگاه وارد ناوگان اورژانس می شود که بخشــی از کمبود را برطرف می کند.وی افزود: در 
بحث تامین مالی، در برنامه هفتم توسعه بخشی مصوب شده که براساس آن، یک درصد از فروش 
خودروهای داخلی و وارداتی و موتورسیکلت برای خرید آمبولانس کنار گذاشته شود. این اعتبار مستمر 
خواهد بود و سالانه سازمان برنامه در اختیار اورژانس قرار می دهد.رئیس سازمان اورژانس کشور در 
پاسخ به سؤال دیگر تسنیم مبنی بر اینکه تغییر لباس نیروهای عملیاتی اورژانس کشور چه زمانی انجام 
خواهد شد؟ گفت: برای نیروهای عملیاتی اورژانس تهران، در کنار لباس سابق، لباس جدیدی طراحی 
شده که آن را به صورت آزمایشی در تهران آغاز کرده ایم تا همکاران استفاده کنند و اگر اصلاحاتی نیاز 

داشت طراحی مجدد صورت بگیرد و سپس این تغییر به کل کشور تسری یابد.

اخبار کوتاه 

با وجود اینکه پروژه بومی سازی تولید موبایل در ایران یک بار در 
دهه ۸۰ شکست خورد، اما گزارش ها از صدور فزاینده مجوز تولید 
موبایل این نگرانی را ایجاد کرده که دولت مانند حوزه خودرو و 
لوازم خانگی، به دنبال ممنوعیت واردات موبایل هم باشد و در این 

میان با ایجاد رانت و انحصار مافیا به این بازار هم نفوذ کند.
 طی روزهای گذشــته اخباری از ورود بازیگران جدید به عرصه تولید موبایل 
منتشر و این گمانه زنی مطرح شــد که با آغاز تولید داخل، واردات تلفن همراه 
خارجی ممنوع شود. در همین زمینه تسنیم گزارش داده که حدود ۱۰۰ شرکت 
برای تولید تلفن همراه داخلی درخواست داده اند و ۱۳ شرکت نیز اقدامات عملی 
خود را آغاز کرده اند. بر اساس این گزارش، تعداد قابل توجهی از این شرکت ها، 
درخواست دریافت زمین و تسهیلات برای آغاز فعالیت خود در منطقه اقتصادی 
پیام را ارائه کرده اند.پیش از این لطف ا... سیاهکلی، عضو کمیسیون صنایع مجلس، 
به تجارت نیوز گفته بود که مافیای خودرو در حال کوچ به صنایع دیگر است. حال 
به نظر می رســد تلفن همراه یکی از بازارها و صنایعی است مافیا در کمین آن 
نشسته اند. علاوه بر این، مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی و فرودگاه بین المللی پیام 
در تابستان اعلام کرده بود که ۱۳ شرکت خصوصی برای احداث خط تولید خود 
در این منطقه به آنها مراجعه کردند که از این تعداد دو مجموعه به بهره برداری 
رسیده اند و پیش بینی شده تا پایان سال حداقل یک میلیون گوشی تولید شود 
که یک ســوم آن گوشی هوشمند و باقی به صورت دکمه ای باشد.در مجموع 
گزارش هایی وجود دارد مبنی بر اینکه در حال حاضر نیز ۱۳ شــرکت در زمینه 
تولید تلفن همراه در داخل کشور فعال هستند، اما با توجه به سابقه تاریخ در صنعت 
خودرو، لوازم خانگی و حتی صنایع خرد از پوشاک تا تولید برخی از کالاهای آی تی 

که تولیدکنندگان داخلی به دنبال ممنوعیت واردات کالای مشابه داخلی رفتند، این 
نگرانی وجود دارد که با افزایش تعداد تولیدکنندگان موبایل، سرنوشت مشابهی هم 
در انتظار بازار موبایل باشد.هرچند محمدرضا عالیان، دبیر کنگره زیست بوم موبایل 
ایران، اخیرا به تجارت نیوز گفته که این احتمال وجود ندارد، چراکه در صورت اعمال 
ممنوعیت واردات، هم تولید داخل و هم طرح رجیستری شکست خواهد خورد و 
شاهد رونق قاچاق موبایل به کشور خواهیم بود. بنابراین چون مسئولان هم از این 

موضوع آگاهی دارند، تصمیمی برای ممنوعیت واردات موبایل گرفته نمی شود.
تولید موبایل از چه زمانی در ایران شروع شد؟

تلفن همراه ســال ۱۳۷۲ وارد بازار ایران شــد و در سال ۱۳۸۵ نیز اولین خط 
تولید ملی گوشی تلفن همراه در شهر صنعتی هشتگرد افتتاح شد. بر این اساس 
کارخانه مادیران به عنوان اولین کارخانه تولیدکننده گوشی موبایل در کشور شناخته 
می شود که گوشی موبایل با برند »LG« را با همکاری شرکت  کره ای LG در 
ایران تولید کرد.هم زمان هم تعرفه واردات گوشی موبایل با افزایش ۱۵برابری از 
چهار درصد به ۶۰ درصد افزایش یافت که انتقادات کارشناسان را به دنبال داشت. 
در اصل دست اندرکاران این حوزمعتقد بودند طرح تولید گوشی تلفن همراه در 
کشور با توجه به بالا بودن تکنولوژی و بازار رقابت فشرده آن شکست می خورد و 
غیرقابل اجرا است.البته در نهایت هم مشخص شد کارشناسان درست می گفتند. 
بنابراین در پی قاچاق گسترده موبایل به کشور با توجه به کمبود توان سازندگان 
ایرانی برای جوابگویی به نیاز داخل، تعرفه واردات چندین بار تغییر کرد و در مجددا 

کاهش یافت.
آیا می توان برندهای محبوب را در ایران تولید کرد؟

هرچند در این سال ها تولید موبایل کماکان در ایران انجام می شد، اما با ظهور 

موبایل های هوشمند و تکونولوژی پیچیده آن ها همچنین شرایط تحریم، تمرکز 
تولیدکنندگان در سال های اخیر بیشتر بر موبایل های دکمه ای بوده است.

البته آنطور که عالیان در رابطه با امکان تولید موبایل های هوشمند به تجارت 
نیوز توضیح داده، در چین چند ODM کار قوی فعال هستند که درصدی از 
مدل های سامسونگ و شیائومی را نیز تولید می کنند. این شرکت ها معمولاً قطعات 
برخی سری های برندها را دارند و می توانند روی همین پلتفرم ها به شرکت های 
دیگر خط تولید بدهند. بنابراین تولیدکنندگان می توانند با این شرکت ها قرارداد 
ببندند و از آنها بخواهند قطعات هر مدل از برندها را سفارش دهند و با نام دیگر 

آن را تولید کنند.
بنابراین تولید کنندگان ایرانی نمی توانند سامسونگ، شیائومی یا اپل را در ایران 
مونتــاژ کنند، اما این امکان برای آن ها وجــود دارد که مثلا قطعات یک مدل 
سامســونگ را وارد و با نام دیگری آن را تولید و عرضه کنند. اما اینکه چنین 

تولیداتی در ایران بازار مصرف داشته باشد یا نه خود محل سوال است.
بر این اساس توجه به این نکته هم ضروری است که تولید موبایل بیشتر به معنی 
مونتاژ است. آن طور که فعالان بازار و کارشناسان مطرح می کنند، شرکت های 
دانش بنیان تجهیزات و قطعات اولیه را از سایر کشورها خریداری می کنند و کار 
مونتاژ را در ایران انجام می دهند. درنهایت محصول تولیدشــده را تحت عنوان 

موبایل ایرانی در بازار عرضه می کنند.
از طرف دیگر در سال های اخیر تولیدکنندگان دوباره برای ورود بیشتر به این خیز 
برداشتند. برای مثال سال گذشته رئیس وقت انجمن تولید کنندگان تلفن همراه 
تبلت تجهیزات جانبی در جلسه ای با مسئولان وزارت صمت گفته بود ظرفیت 
بالقوه این صنعت تامین نیاز کامل بازار تلفن های همراه دکمه ای و تامین ۱۰ 

درصدی نیاز بازار تلفن همراه هوشمند است که به دلیل عدم توجیه اقتصادی تولید 
تلفن همراه به دلیل سرمایه ثابت و سرمایه در گردش بالای مورد نیاز و سربار 

تولید، از این ظرفیت بهره گیری نشده است.
او همچنین گفته بود برنامه سال ۱۴۰۴ انجمن  این است که تولید موبایل به ۱۰ 
میلیون دستگاه در سال  برسد. همچینین افزایش عمق ساخت داخلی به میزان 
۸۵ درصد در تلفن های همراه دکمه ای و ۴۵ درصد در تلفن های همراه هوشمند 
و تبلت و افزایش اشــتغال به میزان ۱۵ درصد نسبت به سال قبل و رسیدن به 
اشتغال ۱۵۰ هزار نفر به طور مستقیم و یک میلیون نفر به صورت غیرمستقیم از 

جمله دیگر برنامه های انجمن تا سال ۱۴۰۴ اعلام شده بود.
تولیدکنندگان اهلیت سنجی نمی شوند

با این حال نگرانی از ممنوعیت واردات و انحصار، تنها نگرانی این روزها نیست. 
موضوع دیگر این است که گزارش ها نشان می دهد هر دو متولی تولید موبایل، 
یعنی وزارت صنعت، معدن و تجارت وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در حال 
حاضر به همه متقاضیان تولید موبایل روی خوش نشان می دهند و اهلیت سنجی 

درستی در این حوزه انجام نمی شود.
به طوری که شنیده ها حاکی از این است که حدود ۴۰ شرکت طرح تولید موبایل 
ارائه کردند و موافقت اصولی گرفتند. این در حالی است که حتی چین که ۷۰ تا ۸۰ 

درصد تولید موبایل دنیا را انجام می دهد، ۴۰ تولیدکننده موبایل ندارد.
علاوه بر این، با توجه به اینکه برخی شــرکت ها عموما در این شرایط به اسم 
بومی ســازی، به دنبال تسهیلات و مجوزهای خاص می روند، نگرانی از توزیع 
رانت و در پی آن شکســت یکی دیگر از پروژه های بومی سازی مانند گذشته 

نیز وجود دارد.

مافیا در کمین بازار موبایل
 پای مونتاژکاران به بازار تلفن همراه باز می شود؟

حســین گودرزی با  اشاره به اینکه 
حتما نیاز نیست وام ازدواج به صورت 
نقــدی پرداخت شــود و می توان 
روش های دیگری را جایگزین وام 
نقدی کرد، گفت:  شاید وام ازدواج 
۶۰۰ و ۷۰۰ میلیونی برای یک زوج 
در تهران خیلی زیاد و کارا نباشد، اما 
در شهرهای متوسط و کوچک رقم 
قابل توجهی است و می تواند در بحث 
و  زندگی  حداقل های  جهزیه،  تهیه 

اجاره یک خانه برای تشکیل یک زندگی مستقل کمک کند.
حسین گودرزی، نماینده مردم دورود و ازنا و سخنگوی کمیسیون اجتماعی 
مجلس با اشاره به تصویب مبلغ پیشنهادی کمیسیون اجتماعی برای وام ازدواج 
سال ۱۴۰۳ در صحن علنی مجلس، از آن به عنوان یکی از عوامل تسهیل گر 
ازدواج در کنار سایر عوامل یاد کرد و گفت: متاسفانه جامعه ما به سمت بالا رفتن 
سن ازدواج حرکت می کند، اما همه متغیرهای تاثیرگذار بر ازدواج هم به گونه ای 
تنظیم شده اند که سن ازدواج را بالا می برد.سخنگوی کمیسیون اجتماعی ادامه 
داد: متغیرهایی مانند سربازی، دوران تحصیل، اشتغال و... در کشور ما به گونه ای 
است که ازدواج  جوانان را به تاخیر می اندازد. از طرفی فرزندآوری هم به شدت 
کاسته شده؛ بنابراین آینده جمعیت کشور ایران در معرض خطر است و در دولت 
و مجلس و مجموعه حاکمیت -هم دولت و هم ملت- باید یک تصمیم قاطع 
و راهبردی هم در جهت توقف روند کاهشی ازدواج ها و هم افزایش فرزندآوری 
و ازدواج صورت بگیرد.گودرزی با اشاره به اینکه مقدمه واجب فرزندآوری ازدواج، 
آن هم تا سن ۳۰ یا ۳۵ سالگی و سن مطلوب باروری است؛ تصریح کرد: از آنجا 
که ما وارد این مرحله خطر شدیم، تصمیم گیری ها باید به گونه ای باشد که ازدواج 
و فرزندآوری را تسهیل کند. در همین راستا مجموعه ای از قوانین در مجلس 
یازدهم، از جمله قانون جامع جوانی جمعیت و حمایت از خانواده در این جهت 
تنظیم شد و در ادامه دولت و مجلس در مسیر اجرای همین قانون تصمیمات و 
مصوباتی از جمله وام ازدواج را تصویب کردند.وی با اشاره به تصویب پرداخت 
۳۰۰ میلیــون تومان وام ازدواج برای زوج و زوجه -جمعاً ۶۰۰ میلیون- و ۳۵۰ 
میلیون وام ازدواج برای زوج تا ۲۵ سال و زوجه تا ۲۳ سال -جمعاً ۷۵۰ میلیون 
تومان- در صحن علنی مجلس در جریان بررسی لایحه برنامه بودجه ۱۴۰۲، 
گفت: طبیعتاً شــهرها متفاوت اند و ۳۰۰ و ۳۵۰ میلیون و مجموع ۶۰۰ و ۷۰۰ 
میلیون برای یک زوج در تهران خیلی زیاد و کارا نباشد، اما در شهرهای متوسط 
و کوچک رقم قابل توجهی است و می تواند در بحث تهیه جهزیه، حداقل های 

زندگی و اجاره یک خانه برای تشکیل یک زندگی مستقل کمک کند.
گودرزی تصریح کرد: اما بالاتر از همه این ها، نظام فرهنگی ما است که باید 

الگوی زندگــی متعادلی را مبتنی بر قناعت، 
محبت و سازگاری تعریف کند؛ وگرنه حتی اگر 
وام میلیاردی هم  پرداخت شود، انتظارات چنان 
رو به افزایش است که باز هم پاسخگو نیست؛ 
یعنی نظام فرهنگی ما باید بین آنچه داریم و 
آنچه احساس می کنیم باید داشته باشیم، یک 
تعادل ایجاد کند. اگر نظام فرهنگی این الگو 
را تعریــف نکند و به عنوان هنجار به جامعه 
تحویل ندهد، میزان و مقدار وام خیلی اهمیت 
ندارد؛ زیرا همواره بین انتظارات و داشته ها یک 
شکاف و گپ بزرگ وجود داشــته و دارد. وی افزود: بنابراین رقم ۷۰۰ و ۶۰۰ 
میلیونی وام ازدواج خیلی رقم بزرگی نیست، اما با توجه به اینکه رویکردی که 
ایجاد می کند، کمک کننده است و به بالارفتن انگیزه ازدواج و تامین حداقل ها 
برای شروع زندگی مشترک زوج ها کمک می کند.سخنگوی کمیسیون اجتماعی 
مجلس با اشــاره به اینکه تصویب این اعداد و ارقام با مجلس است و بخش 
مهم موضوع عمل کردن به این مصوبات و قانون توســط دولت است؛ اضافه 
کرد: از آنجا که در ردیف بودجه منبع پایداری برای وام ازدواج تعریف نمی شود؛ 
گفته می شود که بانک ها از منابع عمومی خود استفاده کنند؛ بنابراین یک مقدار 
ناپایداری در این زمینه داریم و باید مکانیسم نظارت بر بانک ها و به خصوص 
توزیع آن بین بانک های دولتی و بخش خصوصی تقویت شود؛ یعنی بانک های 
بخــش خصوصی و تجاری هم باید به میدان بیایند تا جوانانی که در معرض 
ازدواج هستند بتوانند همان سال ازدوج خود این وام را دریافت و استفاده کنند و 
به سال های بعد موکول نشود.گودرزی درباره تاخیر بانک ها در پرداخت وام ازدواج 
زوج هــای جوان هم گفت: از آنجا که بانک ها برای پرداخت وام ازدواج از منابع 
عمومی خود استفاده می کنند و آن هم به صورت قرض الحسنه و بلند مدت است، 
طبیعتاً به نظام بانکی هم فشار وارد می شود؛ اما از آنجا که اولویت و راهبرد کشور 
بر این است طبیعتاً ما باید به بانک ها هم کمک کنیم که بتوانند این مسئولیت 
بزرگ را انجام دهند.سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس با ارائه این پیشنهاد 
که می توان راهکارهای دیگری در کنار پرداخت وام نقدی به زوج های جوان پیدا 
کرد، افزود: به این صورت جای پرداخت وام نقدی را به بحث ارائه کالا تغییر داد 
یا از نظام یارانه ای برای زوج ها استفاده کرد. یا از منابع وام ودیعه مسکن استفاده 
کرد. زیرا زوج های جوان معمــولا وام ازدواج را برای خرید جهیزیه و پرداخت 
ودیعه مسکن و این قبیل موارد می خواهند، بنابراین به نوعی اصلًا نیاز نیست وام 
ازدواج به صورت نقدی پرداخت شود و می توان تسهیلات خرید کالا و وام ودیعه 
مسکن و کالابرگ را جایگزین آن کرد. گودرزی در گفت وگو با خانه ملت، تاکید 
کرد: باید نوآوری هایی صورت بگیرد که هم بانک ها بیشتر ورود کنند و هم بتوان 

روش های دیگری را جایگزین پرداخت وام نقدی کنیم.

رئیــس کانون عالی انجمــن های صنفی 
کارگری کشوربا بیان اینکه بهبود قدرت خرید 
کارگران در گرو کنترل تورم اســت گفت: 
به علت پایین بودن دســتمزد شاهد پدیده 

بیکاری ارادی در جامعه هستیم.
سمیه گلپور، رئیس کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگران ایران با اشاره به مطالبات جامعه کارگری گفت: 
حدود دو هزار انجمن صنفی از مشاغل مختلف در بخش 
صنعت، خدمات و… در راستای تشکل  یابی مشاغل 
به ثبت رسیده است. امســال دو موضوع قانون هفتم 

توســعه و لایحه بودجه ۱۴۰۳ مطرح بود که کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
ایران برای احقاق حق کارگران پیشــنهاداتی داشت زیرا برخی موارد مطرح شده در این 
دو لایحه، سنخیتی با وضعیت معیشت مردم ندارد.وی افزود: طی نامه نگاری های انجام 
شده با رئیس مجلس شورای اسلامی و کمیسیون تلفیق، کانون سعی کرد صدای جامعه 
کارگری را به گوش مسئولان برساند. به عنوان مثال موضوع استاد-شاگردی با وجود اینکه 
نمایندگان معتقد بودند رأی نمی آورد در حال تصویب بود که با پیگیری جامعه کارگری 
در آخرین لحظات رد و از دستور کار خارج شد. البته در برخی موارد مانند افزایش سن و 
سابقه بازنشستگی پیگیری ها نتیجه ای در بر نداشت.وی به گلایه عنوان کرد: اگر افزایش 
سن و سابقه بازنشستگی با توجه به افزایش امید به زندگی همچون کشورهای اروپایی 
اســت باید سایر فاکتورها و شاخص ها مانند بیمه، آموزش، بهداشت و… نیز بر اساس 
معیارهای این کشورها باشد. آیا روابط کار ما همچون کشورهای اروپایی است؟ آیا مبلغ 
پرداختی به بازنشستگان مانند آنها انجام می شود؟ گله مند هستیم که در موضوع افزایش 
سن بازنشستگی از تشکل های کارگری نظرسنجی نشد.وی تصریح کرد: هنگامی که از 
تشکل مردمی و صنفی صحبت می شود یعنی حلقه میانی بین مردم و حکمرانان و در این 
خصوص کمترین انتظار ما تعامل است که ندیدیم؛ در حالی که تشکل های کارگری باید 
اطلاع داشته باشند برای دستمزد کارگران چه اعتباری در بودجه ۱۴۰۳دیده شده است.

گلپور با بیان اینکه بارها رهبر معظم انقلاب در سخنان خود تاکید داشته سیاست گذاران در 
سیاست گذاری جانب مظلوم را رعایت کنند، اظهار داشت: اگر مردم مشکلات اقتصادی و 
شرایط تحریم را پذیرفته اند انتظار هوشمندی بیشتری از تصمیم سازان دارند. اگر از متناسب 
سازی حقوق صحبت می شود درخواست تشکل ها جبران عقب ماندگی گذشته است نه 
اینکه در افزایش دستمزد بدون در نظر گرفتن نرخ تورم که حدود ۴۵ درصد است نیم آن 
هم در تعیین مزد لحاظ نشود. صحبت از افزایش ۲۰درصدی با کدام عقل معاش قابل 
توجیه است؟وی افزود: دولت می خواهد ناترازی اقتصادی را با افزایش سن و سابقه شاغلان 
تراز کند در حالی که برای خروج از وضعیت فعلی صندوق تأمین اجتماعی دولت باید بدهی 
خود را به این صندوق بپردازد.گلپور با اشاره به ۷۰۰هزار میلیارد تومان )همت( بدهی دولت 
به سازمان تأمین اجتماعی ادامه داد: قرار بود امسال ۷۰همت این بدهی پرداخت شود که 
تا کنون اقدامی صورت نگرفته است. فراموش نشود ۷۰۰همت بدهی که از دهه ۵۰تا به 

امروز است باید با توجه به نرخ تورم به روز شود.رئیس 
کانون عالی انجمن های صنفی کارگران ایران با اشاره به 
اینکه حق رأی ۳تشکل جامعه کارگری در شورای عالی 
کار به یک اندازه نیست، گفت: مطابق آئین نامه شورای 
عالی کار حضور تمام تشکل ها باید به صورت کارگروهی 
باشد که متأسفانه اینگونه نیست؛ حق رأی برای ۳نماینده 
از یک تشکل در این شورا به معنی عدم اجرای عدالت 
است در حالی که جایگاه تمام تشکل ها باید حفظ شود. 
همچنین این ضعف در حوزه تأمین اجتماعی هم وجود 
دارد و از ۳تشــکل فعال جامعه کارگری کشور فقط دو 
تشــکل دارای کرسی هستند. در این خصوص هم سازمان تأمین اجتماعی باید زمینه 
همگرایی تشکل ها را فراهم کند.گلپور با اشاره به موضوع تعیین مزد منطقه ای گفت: در 
اجرای این مساله نخست باید زیرساخت فراهم شود؛ ضمن اینکه حداقل حقوق باید به 

درستی تعیین شود بعد درباره مزد منطقه ای صحبت کنیم.
وی گفت: در مسئله شورای عالی کار و تعیین دستمزد، از نگاه نمایندگان کارگران یک 
گرهی وجود دارد. دستمزد کارگران در ماه های پایانی سال تعیین می شود در حالی که 
پرونده بودجه کشور چند ماه قبل بسته شده است. یعنی سازمان برنامه و بودجه چند ماه 
قبل از تعیین مزد تکلیف بودجه کشور را مشخص کرده است. به طور مثال سال ۱۴۰۱ 
که دستمزد ۵۷درصد در شورای عالی کار به صورت سه جانبه گرایی افزایش یافت، میزان 
افزایش مزد کارگران در بودجه حدود ۱۰درصد تعیین شده بود همین مسئله باعث فشار 
زیاد بر دولت شد و ناخودآگاه کسری بودجه را به همراه داشت.گلپور افزود: یعنی اگر شورای 
عالی کار رقم افزایش مزد را بیشتر از رقم پیش بینی بودجه تعیین کند، دولت دچار مشکل 
و کسری بودجه می شود، اگر کمتر تعیین کند، کارگر دچار مشکل می شود. به عنوان 
نمایندگان کارگران راهکاری را ارائه می کنیم. باید بین بودجه و دستمزد ارتباطی برقرار 
شود. اگراین ارتباط برقرار نشود، این سیکل معیوب ادامه دارد.وی با بیان اینکه چندین سال 
است که از عدد واقعی مزد عقب ماندگی دیده می شود گفت:طی سال های اخیر هیچ 
وقت عدد مزد تأمین کننده نیازهای کارگران نبوده است. مطابق گزارش های مرکز آمار به 
دلیل عقب ماندگی مزدی کارگران، چندین سال است که مصرف سرانه گوشت و پروتئین 
در سفره کارگران کاهش یافته است.به گزارش بازار، وی گفت: سال های زیادی است که 
عدد دستمزد و سبد معیشت باهم برابری نکرده است. به همین دلیل به طور مثال اگر تورم 
۴۵درصد است، برای تعیین دستمزد روی ۲۰درصد چانه زنی می شود. چون امنیت شغلی 
پایین است، قدرت تشکل ها برای چانه زنی کاهش می یابد. رئیس کانون عالی انجمن 
های صنفی کارگری کشور با تأکید بر اینکه تا زمانی که تورم کنترل نشود، قدرت خرید 
کارگران افزایش نمی یابد افزود:به دلیل پایین بودن حداقل دستمزد،   با وجود نیازی که 
واحدهای صنعتی به نیروی کار دارند، مشاهده می کنیم که کارگران سرکار نمی روند و به 
سمت مشاغل کاذب می روند تا بتوانند از پس هزینه های زندگی بربیاید، به عبارتی کارگر 

دچار پدیده بیکاری ارادی می شود.

پیشنهادجایگزینیروشهایدیگربهجایپرداختوامنقدیبهزوجها رئیسکانونعالیانجمنهایصنفیکارگری:

مبلغوامازدواجبرایتهرانناکافیاست رواجبیکاریارادیدرجامعهبهدلیلدستمزدپایین

حق ندارید بیش از یک میلیارد تومان به حســاب افرادی که پرونده 
مالیاتی ندارند، منتقل کنید. این اولتیماتوم جدید مرکز اطلاعات مالی یا 

گمرک مالی کشور است که به بانک مرکزی نامه زده است.
مرکز اطلاعات مالی یا گمرک مالی کشــور است که به بانک مرکزی نامه زده و 
اعلام کرده است: ارائه خدمات کارت به کارت بیش از ۱۰میلیارد ریال یا ۲۰۰تراکنش 
دریافتی در ماه به اشخاص حقیقی فاقد پرونده مالیاتی در تمامی کارت های بانکی 
متصل به کد ملی اشــخاص یادشده ممنوع است.این تصمیم می تواند راه دور زدن 
قانون با روش کارت به کارت به حســاب های اجاره ای را مسدود کند؛ چراکه دیگر 
افراد و اصناف نمی توانند به راحتی رد پای معاملات خود را پنهان کنند و هدف این نهاد 
مبارزه با پولشویی است. هادی خانی، رئیس گمرک یا مرزبانی مالی ایران یا همان مرکز 
اطلاعات مالی کشور خبر داده که برخی صنوف از حساب های نیابتی به ویژه از طریق 

خدمات کارت به کارت در شبکه بانکی کشور برای دور زدن قانون استفاده می کنند.
قانون چه می گوید؟

به گزارش خبرآنلاین،ماده ۸ آیین نامه اجرایی ماده ۱۴الحاقی قانون مبارزه با پولشویی 
تأکید دارد: به منظور مدیریت و کاهش ریسک های پولشویی و تأمین مالی تروریسم، 
اشخاص مشمول این قانون مکلفند پیش از ارائه هرگونه خدمت به ارباب رجوع، نسبت به 
ارزیابی و طبقه بندی ریسک تعامل کاری اقدام و متناسب با خطر ارزیابی شده درخصوص 
نحوه ارائه خدمت تصمیم گیری کنند و این اشخاص باید ریسک ارباب رجوع، منطقه و 
خدمت را درنظر بگیرند.به گزارش همشهری آنلاین، البته بر همین اساس طبقه بندی 
ریسک تعامل کاری توسط اشخاص مشمول باید شفاف، جامع و مانع باشد؛ به گونه ای 
که برمبنای این طبقه بندی، میزان اطلاعات دریافتی و نیز اقدامات صورت گرفته جهت 

مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم از نظر منطقی توجیه پذیر باشد.تبصره ۳به 
صراحــت می گوید: درصورتی که مرکز اطلاعات مالی خدمت یا معامله ای را بیش از 
سطح قابل قبول تشخیص دهد، اشخاص مشمول مکلفند از ارائه آن خودداری کنند.

البته در لایحه بودجه سال آینده پیش بینی شده که اگر جمع مبلغ و دفعات واریز به 
حساب های غیرتجاری هر شخص حقیقی در هر ماه، از جمع مبلغ و دفعات واریزی که 
تا پایان اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۳ توسط شورای پول و اعتبار تعیین می شود، بیشتر باشد، 

اثبات درآمدی نبودن تراکنش ها و ارائه اسناد و مدارک بر عهده صاحب حساب است.
تراکنش های مشکوک، زیر ذره بین

سؤالی که بسیاری ممکن است داشته باشند این است که در معاملات شفاف با مبالغ 
بالای یک میلیارد تومان نظیر خرید دارایی چون خودرو تکلیف چیست؟۱۹اردیبهشت 
امســال بانک مرکزی برای رفع ابهام اعلام کرد: انتقال وجه از حساب سپرده یک 
شــخص حقیقی به سایر حســاب های سپرده آن شــخص به هر میزان از طریق 
درگاه های پرداخت غیرحضوری مجاز است، اما شامل حساب های مشترک نخواهد 
شد.دستورالعمل شفاف سازی تراکنش های بانکی اشخاص تأکید دارد: بانک ها موظف 
هستند آستانه مجاز مجموع مبالغ برداشت از طریق درگاه های پرداخت غیرحضوری، 
از تمامی حساب های سپرده متعلق به مشتری حقیقی را به روزانه مبلغ ۱۰۰میلیون 
تومان محدود کنند و آستانه مجاز مجموع مبالغ برداشت از طریق درگاه های پرداخت 
غیرحضوری برای مشتری حقیقی فاقد سپرده تجاری، ماهانه مبلغ ۵میلیارد ریال است.

همه محدودیت های تراکنش بانکی
بانک ها مکلف هستند سامانه های بانکی را به گونه ای طراحی کنند که هدف از انتقال 

یا واریز وجه مشخص باشد.

عضو هیات رئیسه مجلس با بیان اینکه 
اعضای دولت از بیان اظهار نظرهای غیر 
کارشناســانه پرهیز کنند، گفت: بودجه 
خارج از عدد و رقم نیســت و اگر آن را 
مشاهده و منابع و مصارف را بررسی کنید 

متوجه می شوید که ناترازی وجود ندارد.
محمد رشــیدی عضو هیات رئیسه مجلس در 
واکنش به اظهارنظر سخنگوی دولت مبنی بر ایجاد 
ناترازی و تغییر شــاکله بودجه سال ۱۴۰۳، گفت: 
متاسفانه چندمین بار است که طی دو هفته اخیر 

در خصوص کســری و ناترازی بودجه از سوی دولت اظهار نظری مطرح می شود.
نماینده مردم کرمانشاه در مجلس با اشاره به اینکه بودجه خارج از عدد و رقم نیست 
و اگر آن را مشاهده و منابع و مصارف را بررسی کنید متوجه می شوید که ناترازی 
وجود ندارد، ادامه داد: دولت اگر نمی تواند منابع و مصارف را مدیریت کنند و پیش بینی 
می کنند که دچار ناترازی می شوند به مدیریت دولت برمی گردد و باید در روش اجرایی 
و اداره کشور تجدید نظر شود.وی با تاکید بر اینکه برخی از اعضای دولت نمی توانند 
بار ۴۰۰ هزار میلیارد تومانی ناترازی بودجه را به صورت ناروا به مجلس نسبت دهند، 
عنوان کرد: طی چندین مرتبه رئیس مجلس شــورای اسلامی در صحن علنی و 
رئیس کمیسیون تلفیق بودجه سال ۱۴۰۳ در خصوص اظهار نظرات مطرح شده در 
زمینه ایجاد ناترازی بودجه توسط مجلس توضیحات و پاسخ های لازم را ارئه کرده اند.

این نماینده مردم در مجلس در گفت وگو با  خانه ملت، تصریح کرد:  به نظر می رسد 

در ایــام دهه مبارک فجــر و منتهی به انتخابات 
مجلس بیان اینگونه صحبت ها ایجاد همدلی و 
وفاق نمی کند بلکه باعث تکدر خاطر نمایندگان 
می شود زیرا نمایندگان مردم تلاش زیادی کرده اند 
و در هیچ دوره ای برنامه توســعه و بودجه سنواتی 
قبل از موعد مقرر در صحن علنی بررسی، تصویب 
و به شورای نگهبان ارسال نشده است.رشیدی با 
اشــاره به اینکه اعضای کمیسیون تلفیق بودجه 
سال ۱۴۰۳، اعضای کمیسیون تلفیق یرنامه هفتم 
توسعه و سایر نمایندگان به صورت سه شیفت برای 
بررسی لوایح برنامه هفتم توسعه و بودجه سال آینده تلاش کرده اند، افزود: نمی توان 
ناترازی های ناشی از عملکرد دولت را به مجلس نسبت داد و این اقدام از سوی دولت 
صحیح نیست و برای چندمین بار از سوی مسئولین دولتی مطرح می شود.وی با بیان 
اینکه مجلس در بودجه سال ۱۴۰۳ منابع را لحاظ و در کنار آن مصارف را پیش بینی 
کرده است، شاغلین دولت امروز نسبت به حقوق دریافتی خود نارضایتی دارند، گفت: 
تورم کف جامعه ۵۰ درصد است اما حقوق آنها ۲۰ درصد افزایش پیدا می کند، دولت 
باید پاسخگوی این نارضایتی باشد. متاسفانه درحال حاضر افزایش حقوق کارمندان با 
تورم همخوانی ندارد.وی با اشاره به اینکه مجلس به دولت کمک کرده و سعی کرده 
ناترازی ها را کنترل و منابع را شفاف و ایجاد کند و از سوی دیگر بتواند در خصوص 
شاغلین و بازنشستگان خدمتی ارائه نماید که حداقل رضایت مندی ایجاد شود، ادامه 

داد: اعضای دولت باید از بیان اظهار نظرهای غیر کارشناسانه پرهیز کنند.

دارندگانکارنبانکیبخوانند رشیدیدرواکنشبهاظهارنظرسخنگویدولت؛

حداکثررقمکارتبهکارتاعلامشد ناترازیهاناشیازعملکرددولتاست


	_GoBack

